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К ВОПРОСУ О ПСИХОЛОГИЧЕСКИХ МЕХАНИЗМАХ РАЗВИТИЯ
ЭМОЦИОНАЛЬНОЙ РЕГУЛЯЦИИ У ЖИВОТНЫХ И ЧЕЛОВЕКА

TOWARDS PSYCHOLOGICAL MECHANISMS OF DEVELOPMENT
OF EMOTIONAL CONTROL AMONG ANIMALS AND PEOPLE

С теоретических позиций системно-деятельностного культурно-исторического подхода к анализу
и объяснению психических явлений рассматриваются психологические механизмы развития эмоцио-
нальной сферы. Выделяются закономерности: формирования эмоциональной регуляции у животных ор-
ганизмов в процессе эволюции; функционального развития эмоциональной сферы человека в онтогенезе;
функционального включения языковых средств в эмоциональную регуляцию действий.

The psychological mechanisms of the development of emotional sphere are considered from theoretical
positions of systematic pragmatic and a cultural historical approach to the analysis and explanation of psychic
phenomena. The author outlines the following common factors: emotional control formation of animals during
evolution process; functional development of emotional sphere of human beings in ontogenesis; functional
inclusion of linguistic means into emotional control of activities.


